

本刊专稿

基于共同体理论的区域远程教育合作与协同发展体制构建 张亚斌 等(1)

开放大学论坛

基于历史视角下的开放大学外部环境刍议 杨文斌(9)

开放远程教育

基于微课程的翻转课堂在大学英语教学中的应用

——以英语国家概况课程为例 牛阿娜(15)

大数据背景下教师远程培训平台的设计研究 贾海祯 黄 敏(20)

教学研究

模拟交易在金融专业实践教学中的应用探索 陈 春 等(24)

基于多元智能理论的“移动式”教学模式研究 吕 晨 杨 堃(28)

职业教育与培训

校企合作视域下高职院校科研的路径研究 李桂虹(33)

现代学徒制人才培养模式下课程体系的构建与实践 袁 莹 缪 宏(37)

远程开放教育校企合作模式探析 孙 欣(41)

社区教育

习近平新时代中国特色社会主义思想在社区传播的策略研究 秦 燕 邹菲菲(45)

数字化学习模式在社区教育中的优化路径探析 张红兵(48)

体验学习:社区老年教育新形式初探 申 花(53)

教育观察

新中国成立以来天津市高等教育的发展历程 黄立志 黄成林(57)

回顾与展望:改革开放 40 年我国教育信息化的演进历程 修永富(61)

城市、社会与大学关系之匹配与重构

——以温州转型与发展背景下的城市大学教育为例 吕伟超(67)

西欧硕士研究生学制嬗变及启示 曲克晨 郑成冰(72)

Main Contents

Regional Distance Education

Construction of Regional Distance Education Cooperation and Coordinated Development System Based on Community Theory ZHANG Yabin (et. al.)(1)

Open University

On External Environment of Open University from the Historical Perspective YANG Wenbin(9)

Open and Distance Education

Application of Flipped Classroom Model Based on Micro-course in College English Teaching NIU Ana(15)

Design of Remote Teacher Training Platform under the Background of Big Data JIA Haiyi (et. al.)(20)

Teaching and Research

Application of Simulated Transaction in Practice Teaching of Finance Major CHEN Chun (et. al.)(24)

Study on “Mobile” Teaching Module Based on Multiple Intelligences Theory LV Chen (et. al.)(28)

Vocational Education and Training

On the Path of Scientific Research in Higher Vocational Colleges from the Perspective of School–Enterprise Cooperation LI Guihong(33)

Research and Practice of Curriculum System under the Mode of Modern Apprenticeship YUAN Ying (et. al.)(37)

Exploration on the Cooperation Mode of School–Enterprise in Distance Open Education SUN Xin(41)

Community Education

Research on the Dissemination Strategy of XI Jin–ping Thought on Socialism with Chinese Characteristics for a New Era in the Community QIN Yan (et. al.)(45)

Analysis of Optimized Path of Digital Learning Model in Community Education ZHANG Hongbing(48)

Experiential Learning: A New Form of Community Geriatric Education SHEN Hua(53)

View on Education

Review of the Development of Higher Education in Tianjin since the Founding of New China HUANG Lizhi (et. al.)(57)

Review and Prospect: the Evolution of Educational Informatization in China since the Reform and Opening-up XIU Yongfu (61)

Matching and Reconstructing the Relationship between City, Society and University LV Weichao(67)

Reflection on the Evolution of Postgraduate Education System in Western Europe QU Kechen (et. al.)(72)